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 DHR 
 
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Hjorten, kl. 13.30-
14.30.  
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Urban Fernquist öppnade sammanträdet och hälsade alla 
välkomna.  
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Till övriga frågor anmäldes: 

1. Ersättning för utbildning av ledamöter i handikappråd  
2. Remiss angående resursfördelningssystem för omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Douglas Sagell utsågs att tillsammans med mötesordföranden Urban Fernquist 
justera dagens protokoll.  
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§ 4. Datum för protokolljustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2007-
08-21 efter klockan 08.30. Urban Fernquist har dessförinnan fått protokollet via e-
post och lämnat synpunkter. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2007-05-31 godkändes och lades till handlingarna.   
 
§ 6. Synpunkter angående förslag på ramavtal för ”Vissa boenden enligt SoL 
och LSS samt daglig verksamhet enligt LSS” (utkast med i utskicket) 
Rådet uttryckte förhoppningar om att intentionerna med upphandlingen kan 
införlivas.  
 
Handikapprådet uttryckte också att utvecklingen mot differentierat boende för 
målgruppen är positivt, d.v.s. att gruppboende inte längre anses vara den enda 
lösningen på boende. Många yngre tycker att gruppboende är för institutionslikt.  
 
§ 7. Förberedelse av mötet med funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena 
Karlsson den 6 september 
Följande punkter önskar rådet diskutera och utveckla tillsammans med Riitta-
Leena Karlsson på mötet: 

• Funktionshinderombudsmannens årsrapport för 2006, efterlyses inför 
mötet 

• Om kommande verksamhet med funktionshinderinspektörer, önskas 
information om uppdraget, utformning m.m.  

• Idéer om hur det går att driva frågan om samverkan mellan handikappråd 
och pensionärsråd, bl.a. gällande stadsbyggnadsfrågor 

• Analys av hur utvecklingen går med att driva det handikappolitiska 
programmet i staden 

 
§ 8. Utskick av handlingar och kallelse till RSMH, Carpe Diem 
Utskick av handlingar till rådets sammanträden och protokoll skickas till RSMH, 
Carpe Diem. Protokoll skickas även till HSO.  
 
Önskemål från rådet att RSMH, Carpe Diem även fortsättningsvis får handlingar 
och att även SRF får det. Urban Fernquist förser Solveig Blid med e-post adress 
till SRF. Att även HSO får protokoll är en självklarhet. 
 
§ 9. Om ej verkställda beslut, rapportering till länsstyrelsen 
Thomas Björnstad rapporterar att Enheten för personer med funktionsnedsättning 
och Socialpsykiatriska enheten inte haft något icke verkställt beslut att rapportera 
under 2007.  
 
Fråga uppkom under punkten om avknoppning och konkurrensutsättning av 
verksamheter som berör handikapprådets målgrupper. Thomas Björnstad 
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redogjorde för att frågan om avknoppning och konkurrensutsättning är politiska 
beslut av den nya majoriteten i stadshuset. Förvaltningen har getts i uppdrag att 
komma med förslag på verksamheter som kan avknoppas/konkurrensutsättas, för 
att på detta sätta erbjuda privata alternativ av utförare. Nämnden fattar beslut 
utifrån förvaltningens förslag. Inom förvaltningen handlar processen för 
närvarande om att informera personal som blir berörd av den nu aktuella 
aktivitetsplanen för avknoppning och konkurrensutsättning.  
 
Handikapprådet efterlyste möjlighet till dialog, samverkan och inflytande, innan 
själva processen med anbudsförfarande och förfrågningsunderlag igångsätts. Att 
samverkan sker i enlighet med lagens intentioner.  
 
Handikapprådet efterfrågar om rådet kan utse en representant i en  
upphandlingsgrupp.  
 
Ledamöterna undrar, om man som representant för en brukarorganisation är med 
i en arbetsgrupp för att genomföra upphandlingsprocessen, med vem eller vilka 
får man diskutera utanför ”upphandlingsgruppen”, medan 
upphandlingsprocessen pågår. Får man prata med sin brukarorganisation t.ex.?  
 
§ 10. Synpunkter på nämndärenden äldreomsorgen, ansökan om 
stimulansbidrag för utvecklat anhörigstöd (ärende i extra utskick) 
I de fall ärenden beretts av äldrenämndens handikappråd anser ledamöterna att 
ytterligare beredning av ärendet, av det lokala handikapprådet, inte behövs. 
Intressanta ärenden att bereda för det lokala handikapprådet, gällande 
äldreomsorgen, är ärenden som rör Östermalms stadsdel och där det finns ett 
funktionshinderperspektiv.  
  
Handikapprådet uttryckte sig positiva till förslaget om stimulansbidrag för 
utvecklat anhörigstöd. Rådet tycker att intentionerna i projektet är goda och 
uttrycker en förhoppning om att intentionerna går att leva upp till. Gällande 
avsnittet om kompetensutveckling, saknar rådet information om funktionshinder 
såsom syn- och hörselnedsättning, som har stor betydelse och där okunskap kan 
innebära en felbedömning av äldres vårdbehov. Ledamöterna framhåller att 
funktionshinderperspektivet ska beaktas i äldrefrågor. 
 
Handikapprådet uttryckte också att anhörigstöd inte bara behöver gälla 
äldrevård, utan också omsorgen om anhöriga till personer med 
funktionsnedsättning och att det är viktigt att ta del av tidigare erfarenheter 
gällande anhörigstöd. Det har bl.a. varit ett lyckat projekt i Varberg, i 
Socialstyrelsens regi. 
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§ 11. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Gällande HSO:s skrivelse om bostadsfrågan för målgrupperna (se bilaga), så vill 
rådet betona att skrivelsen är utmärkt, rådet ställer sig bakom de frågor som 
belyses i rapporten och önskar att förvaltningen tar till sig synpunkterna.  
 
§ 12. Aktivitetslistan 
Till listan lades en punkt om ytterligare information om 
avknoppning/konkurrensutsättning i samband med redogörelse av tertialrapport 2, 
vid nästa möte. 
 
Information om när mötet med hela nämnden blir, efterlystes.  
 
§ 13. Övriga frågor 

1. Ersättning för utbildning av ledamöter i handikappråd  
Douglas gick på alla tre föreläsningarna och ska överenskommet arvode för de 
tillfällena. 
 

2. Remiss angående resursfördelningssystem för omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning 

Handikapprådet ställde sig bakom de synpunkter som sammanställts av Anne-
Louise Larsson-Kapp, med ett förtydligande om att bedömningskansliets beslut 
inte går att överklaga. Synpunkterna från handikapprådet är därmed följande: 
 
Bedömningskansliet 
Handikapprådet stödjer att bedömningskansliet får förlängd projekttid samt 
påpekar att det krävs tillräckliga personalresurser för att bedömningskansliets 
arbete ska ge gott resultat. Ett observandum är att en bedömning av kansliet blir 
prejudicerande och inte går att överklaga av enskild person eller förvaltning. Om 
t.ex. den enskilde anser att den har behov av mera insatser än bedömningskansliet 
anser, går beslutet ej att överklaga. I andra fall går det att överklaga omfattningen 
av biståndsbedömd insats.  
Det är svårt att uttala sig om nivåbedömningarna som kansliet gör. 
 
Daglig verksamhet 
Om tilldelningen av medel till daglig verksamhet minskas, blir utbudet sämre. Hur 
kontrolleras det t.ex. om närvaron är 100 %, eller mindre. Ska ersättningen 
minskas vid lägre närvaro?   
Ibland ingår resor till den dagliga verksamheten och ibland inte. Det borde bli 
enhetligt så att det går att beräkna den sammanlagda kostnaden.   
 
Prestationsrelaterade verksamheter 
Prestationsrelaterad verksamhet innebär i nuläget gruppbostad, daglig verksamhet, 
barnboende och korttidshem.  
Hur kontrolleras om privat gruppboende eller kooperativ väljs. 
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Det behövs mer klarhet gällande vad som menas med tillfällig ersättning och 
godkännande.  
 
Övriga punkter 
Övergångsregler för det nya fördelningssystemet efterfrågas. 
Handikapprådet stödjer fortsatt utredning av de frågor som kommunstyrelsen 
föreslagit. Uppgifter om hur bemötande och kompetens ska mätas efterfrågas. 
Det behöver förtydligas vad som menas med samtliga grupper i ”grundschablon”. 
Handikapprådet undrar om de 180 mnkr som avsätts i central medelsreserv för 
volymökningar och merkostnader för de särskilda redovisningarna räcker? 
Handikapprådet anser att det är svårt att uttala sig om ersättningarna i det nya 
förslaget är rimliga eller ej.  
Nivåbedömningen ska i utgå från brukarens individuella behov, handikappråddet 
anser att öronmärkta pengar ska gå till respektive individ.  
  
§ 14. Avslutning  
Mötesordföranden Urban Fernquist tackade alla närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilaga 
HSO:s rapport 
 
 


